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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till statsrådet Anna Johansson (S)

2015/16:325 Syntest för bilkörning

Synoptik och Bilprovningen anordnar varje år synundersökningar i samband 
bilbesiktningen. Maria Forsblom, TV4-reporter, var ute och provkörde bilar 
med glasögon där man försämrar synen till 0,5 i ett inslag för att visa hur illa 
man kan se när man kör bil. Det var mycket skrämmande hur dåligt man ser 
med 0,5 som är gränsen för att man ska få köra utan glasögon. Det framkom i 
reportaget att så många som var sjätte förare har så dålig syn att det är en direkt 
trafikfara. Det finns inga krav på syntester efter att man tagit körkort. Många 
tror de ser bättre än de gör, men synen förändras gradvis över tiden. Då 
regeringen får genom ett förslag om att cyklar ska få köra på gatan även om det 
finns cykelbana bredvid gör det att fler cyklister kommer att använda vägen i 
stället för cykelbanorna, vilket kommer att innebära att olycksrisken dramatiskt 
kommer att öka. Det finns en nollvision i trafiken, och ett naturligt steg att nå 
målet borde vara att kontrollera förarnas syn kontinuerligt. För att enkelt få till 
stånd synundersökningar kan man till exempel ha undersökningar i samband 
med bilbesiktingen.

Min fråga till statsrådet Anna Johansson är:

 

Har statsrådet något förslag på att införa syntester på bilister för att öka 
trafiksäkerheten som ett steg mot nollvisionen, eller är statsrådet nöjd med 
nuvarande regler?

………………………………………

Jimmy Ståhl (SD)

Från Riksdagsförvaltningen
2015-11-16
Besvaras senast
2015-11-25 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Lisa Gunnfors


